
 
 
 

  
 

AJUNTAMENT DE MONTUÏRI 
( B A L E A R S )  

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINARIA DE L’AJUNTAMEN T PLE 
CELEBRADA EL DIA 6 D’OCTUBRE  DE 2011.  
ACTA 08/11. 
 
 

A Montuïri, essent el sis d’octubre de dos mil onze, essent les 20:00 hores, es 
reuneix a la Casa de la Vila l’Ajuntament ple, en primera convocatòria, a l'objecte de 
celebrar sessió ordinària, sota la presidència del Sr. Batle D. Jaume Bauza Mayol, 
assistit pels Srs. regidors Rafael Miralles Rossiñol, Magdalena Fornés Gomila, María 
Elena  Jaume Sastre, Catalina Mª Ribes Nicolau i Gabriel Nicolau Sastre pel grup 
municipal P.P ; Joan Verger Rossoñol, Gabriel Pocoví Ferrando i María teresa Martinez 
Marcus pel grup municipal PSM, Guillem Mas Miralles i Margalida Munar Garau pel 
grup municipal del PSOE.. 

 
Excusa la seva absència :  
 
Actua de Secretari el que ho es de la Corporació, Sr. José Ramón Sicre Vidal. 

 
Declarat l’acte obert pel Sr. Batle i comprovat pel  Secretari el quòrum 

d’assistència necessària perquè pugui ser iniciada, es passa a debatre el primer punt de 
l’ordre del dia. 
  

1.- LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR.- 
 
 Conformement amb el disposat a  l’article 91 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), el Sr. Batle (PP) inicia la 
sessió demanant si qualque membre dels assistents ha de fer cap observació a l’acta de 
la sessió anterior de març, aprovant-se  per unanimitat. 
 
 

2.-COMUNICACIONS DE LA BATLIA .- 
 

Pel Sr. Batle es passa a informar de les qüestions que es relacionen seguidament, 
donant el condol a la família del treballador d’aquest ajuntament mort Pedro Murar 
Garau, donant-se el plenari per assabentat : 

 
- Sobre la designació de membres a l’agencia de protecció de la legalitat 

urbanística. 
- Sobre l’evolució del pesatge del rebuig 
- Sobre l’informe de seguiment de l’implantació de l’agenda local 21. 
- Sobre l’assemblea constituent de la FELIB. 
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- Sobre l’agraïment de l’ajuntament de Capdepera a l’agrupació de protecció 
civil de Montuïri. 

- Sobre la creació de la Unitat de sanitat Municipal 
- Sobre l’autorització de la XXXII pujada a LLuc a peu de la part forana. 
- Sobre els treballs de neteja que efectuarà el Consell de Mallorca al jaciment 

de Son Fornés. 
- Sobre l’oferta formativa de Educació d’Adults. 

 
 

3. PROJECTE I PREUS ESCOLETA CURS 2011/2012 .-  
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a 

terme les següents intervencions : 
 
El Sr. Joan Verger, grup PSM, anuncia que es seu grup s’abstindrà. 
 
El Sr. Guillem Mas, grup PSOE, anuncia que votaran en contra, donat que 

malgrat l’augment de preus significa una pujada igual a l’ IPC, troba que davant la crisis 
econòmica actual, l’empresa hauria de haver renunciat a la pujada. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor (P.P), 3 abstencions ( PSM ) i 2 en 
contra (PSOE), amb el següent contingut : 

 
Vist el projecte presentat por la entitat Flor de Murta Societat Cooperativa 

d’Ensenyament per el desenvolupament de la Escoleta Municipal pel curs 2011/2012, 
així com la proposta de la modificació dels seus preus públics. 

 
Donat que la proposta de modificació dels preus compren l’augment del IPC, i 

que aquest tipo de modificació esta previst als plecs de condicions que regeixen el 
contracta vigent, l’ajuntament en ple adopta el següent acord : 
 
 1er. Aprovar el referit projecte juntament amb la modificació dels preus 
proposats. 
 
 2º.  Exposar al públic la modificació dels preus aprovats inicialment, durant el 
termini de trenta dies, a fi de que els interessats puguin examinar l’expedient i presentar 
les al·legacions que considerin oportunes. 
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L’esmentada exposició al públic s’anunciarà al BOIB i a la pagina Web de 
l’ajuntament, començant a comptar el termini a partir del dia següent a la publicació de 
l’anunci al BOIB. 

 
3er.- Notificar el present acord a l’entitat Flor de Murta Societat Cooperativa 

d’Ensenyament 
 

 
4.- MODIFICACIÓ PREUS ESCOLA DE MUSICA .- 

 
El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 

corresponent a aquest punt. 
 

Conclosa la lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a terme les 
següents intervencions : 

 
El Sr. Joan Verger, grup PSM, anuncia que s’abstindran en aquest punt. 
 
El Sr. Guillem Mas, grup PSOE, anuncia igualment que també s'abstindran. 
 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor (P.P),  i 5 abstencions ( PSM i 
PSOE), amb el següent contingut : 

 
Examinat l’expedient incoat per a la modificació del preu públic per els 

ensenyaments de la Escola Municipal de Musica, vist l’informe emès pel Secretari-
Interventor, i el corresponent estudi econòmic, trobant l’expedient conforme, 
l’ajuntament ple adopta el següent ACORD : 

 
 1º.- Aprovar amb caràcter inicial la modificació del preu públic per els 
ensenyaments de la Escola Municipal de Musica, en els termes que contenen el text 
annex al present acord. 

 
 2º.- Exposar al públic el present acord, durant el termini de trenta dies, a fi de 
que els interessats puguin examinar l’expedient i presentar les al·legacions que 
considerin oportunes. 
  

L’esmentada exposició al públic s’anunciarà al BOIB i LA PAGINA Web de 
l’ajuntament, començant a comptar el termini a partir del dia següent a la publicació de 
l’anunci. 
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5.-  PROJECTE ACTIVITATS DE TEMPS LLIURE  .-  
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt. 

 
Conclosa la lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a terme les 

següents intervencions : 
 
El Sr. Joan Verger, grup PSM, anuncia que està a favor , si be troba una mica 

cars els preus per Nadal i Pasco. 
 
El Sr. Guillem Mas, grup PSOE, anuncia igualment que també esta a favor, 

demanat si, com pareix, els monitors de l’escola d’estiu seran els que duran a terme el 
projecte. El Sr. Batle contesta que es farà una oferta pública per la contractació dels 
monitors. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels assistents, amb el següent 
contingut : 

 
Vist el projecte elaborat per la regidoria de joventut per la creació i 

desenvolupament del centre infantil i juvenil de temps lliure Es Turonet, i estant 
conforme amb el seu contingut, l’ajuntament ple adopta per unanimitat el següent 
ACORD: 

 
1. Aprovar el projecte elaborat per la creació i desenvolupament del centre 

infantil i juvenil de temps lliure Es Turonet, en els mateixos termes que ha estat 
presentat. 

2. Notificar el present acord a la Direcció General de Joventut de la Conselleria 
d’Afers Socials, promoció i Immigració.   

 
 

6. CREACIÓ COMISSIÓ ESPECIAL COSSIERS .- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 
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Conclosa l’explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a terme 
les següents intervencions : 

 
El Sr. Joan Verger, grup PSM, troba que els hagués agradat participar en la 

decisió de com hauria de ser la comissió. A més, troba que hauria de formar part d'ella 
algun regidor de l'oposició, la persona que representa el dimoni i un representant dels 
actuals Cossiers. 

 
El Sr. Guillem Mas, grup PSOE, assenyala que està d'acord amb el tema de la 

representativitat, ja que d'aquesta manera sembla més una comissió del P.P i no de 
l'ajuntament. 

 
Pren la paraula el Sr. Batle per contestar que la representació a la comissió dels 

representants de l'ajuntament es fa a nivell institucional i no personal.   
 

Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 
votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor (P.P),  i 5 en contra ( PSM i 
PSOE), amb el següent contingut : 

 
Donada la importància que té per a aquest municipi l'existència de la figura dels 

Cossiers i la seva especial relació amb les festes de Sant Bartomeu, i essent tot això un 
llegat cultural de gran importància. 

 
Entenent-se, en el sentit expressat, que l'ajuntament com a representant de tots 

els habitants de Montuïri, ha de cuidar i protegir el manteniment d'aquestes tradicions 
socials i culturals, es fa necessari una certa organització representativa que es faci càrrec 
de les finalitats descrites.  

 
Aquesta organització cabria perfectament a una comissió especial creada a 

aquest efecte per l’ajuntament. 
 
Per tot l'exposat, es proposa a l'ajuntament en ple l'adopció del següent acord : 
 
PRIMER.-  Crear una comissió especial dels Cossiers, formada i amb les 

funcions que es descriuen a continuació. 
 
Composició : 
 
President : Batle de l’ajuntament de Montuïri. 
 
Secretari : El de l’ajuntament de Montuïri. 
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Vocals : 
 
El Regidor de Cultura de l’ajuntament de Montuïri. 
 
3 persones vinculades a l’activitat dels Cossiers i a les festes de sant Bartomeu, 

nomenades pel Batle de l’ajuntament de Montuïri.  
 
 
Funcions : 

 
 1ª.- Manteniment i reforçament de la festivitat de Sant Bartomeu a l’àmbit dels 
Cossiers.  
 
 2ª.- Aprovació i reforma o modificació dels estatuts que regeixen l’activitat i 
funcionament dels Cossiers. 
 
 3er.- Estudi i preparació per la declaració com BIC dels balls i figura dels 
Cossiers. 
 
 
 SEGON .- Nomenar membres com vocals de dita comissió especial als Srs. Joan 
Socias Fiol, Vicenç Vaquer Verger i Antoni Mateu Socias. 

 
 

7.- PLA OBRES I SERVEIS 2012 .- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt I EL Sr. Batle explica el contingut del projecte a presentar. 
 

Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duguem-se 
a terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels 
presents, amb el següent contingut : 

 
Vista la convocatòria del Pla d’Obres i Serveis 2012, i donat que aquest 

ajuntament esta interessat en participar al mateix, l’ajuntament en ple adopta el següent 
acord : 
  
 1r.-Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per 
a l’obra anomenada “Enllumenat Públic fase II”, amb un pressupost d’execució per 
contracte de 86.478,19 Euros i demanar la seva inclusió en el Pla d’Obres i Serveis per a 
2.012. 
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  La subvenció a fons perdut  que se sol.licita puja a un import de 69.182,55 € (80 
%), essent l’aportació municipal de 17.295,64 € (20 %). 
 
 2n.-Aprovar el projecte de l’obra de referència redactat pel l’enginyer D. 
Sebastiá Adrover, i nomenar director de l’obra al mateix tècnic redactor, juntament amb 
els serveis d’arquitectura de l’ajuntament. 
 
 3r.-Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla 
d’Obres i Serveis de 2.012 i al Reglament de Cooperació Municipal. 

 
 

8. APROVACIÓ SUBSANACIÓ DEFICIENCIES CATÁLEC 
PATRIMONI .-  
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt. 
 

Finalitzada la seva lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duguem-se a 
terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels 
presents, amb el següent contingut : 

 
Vist l'escrit remès pel Consell de Mallorca, pel qual es procedeix a notificar 

l'acord de la Comissió Insular d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Patrimoni Històric 
pres en sessió celebrada el dia 26 de juliol de 2011, mitjançant el qual es procedeix a la 
remissió de l’informe tècnic emès a l’expedient de l'aprovació del catàleg de protecció 
d’edificis i elements d’interès històric, artístic, arquitectònic i etnològic de les NNSS de 
Montuïri, a l'efecte de que per part de l’ajuntament es procedeixi a la correcció de les 
deficiències enumerades en el citat informe.  

 
Vista la documentació presentada per l'equip redactor on s'inclouen la 

subsanació de les deficiències referides, l’ajuntament en ple adopta per unanimitat el 
següent ACORD : 
                                 

    Primer.  Aprovar les modificacions presentades per l’equip redactor del catàleg 
de protecció d’edificis i elements d’interès històric, artístic, arquitectònic i etnològic de 
les NNSS de Montuïri, que contempla la subsanació de les deficiències assenyalades pel 
Consell de Mallorca mitjançant la comunicació referida. 

 
Segon. Remetre aquest acord, juntament amb un exemplar de les modificacions 

aprovades, degudament diligenciats,  al departament de Cultura i Patrimoni del Consell 
de Mallorca, per la seva tramitació i aprovació definitiva.  
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9. – MOCIÓ PSM POS 2013 .-  
 

Per el Sr. Joan Verger, portaveu del grup municipal PSM, llegeix la moció 
presentada. 
 
 Finalitzada la seva lectura, el Sr. Batle assenyala que esta d’acord i proposa 
afegir un parraf que contingues que el nou reglament modifiqui el percentatge dels 
ajuntaments a la baixa i que es pugui finançar despesa corrent a càrrec del POS. 
 

Finalitzada la seva intervenció, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duguem-
se a terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat 
dels presents, amb el següent contingut : 

 
Vista la Moció presentada pel grup municipal PSM que es transcriu al final del 

present acord, s'acorda per unanimitat dels presents, amb la inclusió de les 
modificacions proposades per la Batlia : 

 
1er. Aprovar la citada Moció en els termes que es transcriuen a continuació del 

present acord. 
 
2º.- Notificar el present acord a la presidència del Consell de Mallorca. 
 
 
 

El grup municipal del PSM presenta a la consideració del Ple la següent 
 

MOCIÓ  
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 

El Pla d’Obres i Serveis té molts d’anys d’experiència i inicialment va néixer per 
ajudar als ajuntaments a construir infraestructures bàsiques i necessàries, en molts casos 
inexistents o insuficients, com el clavegueram, xarxa d’aigua, asfaltat, enllumenat,...etc. 

En els darrers 15 anys s’han construït molts i bons equipaments per millorar els 
serveis municipals, com escoletes, poliesportius, centres de dia, centres culturals o 
multiusos, piscines,.... El fet és que els nostres pobles conten actualment amb 
instal·lacions molt dignes que han millorat la qualitat de vida dels seus ciutadans i 
ciutadanes, però ara ens trobem que els costos de manteniment de les mateixes 
sobrepassen en moltes ocasions les possibilitats pressupostaries de les administracions 
locals.  
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Actualment ens trobam davant una situació nova, determinada per dues variables 
bàsiques. Per un costat, en els darrers anys la majoria dels ajuntaments han dotat als 
municipis amb els equipament bàsics i  d’infraestructures de nova construcció 
necessaris per oferir un millor servei als seus pobles. Per un altre, ens trobem  dins en 
una crisi global que lògicament afecta als municipis i al Consell i provoca un 
replantejament de les inversions de les administracions, i en el nostre cas de les entitats 
locals.  

Així doncs, els municipis es trobam relativament ben dotats d’equipaments  per 
garantir diversos serveis de proximitat, però amb dificultats per a donar-los continuïtat i 
mantenir-los amb les millors condicions de conservació que la ciutadania es mereix. 
 
Per tot això, proposam que el Ple adopti els següent: 

ACORD 
 
 
1. Instar al Consell de Mallorca a modificar el reglament del POS el més prest 

possible per tal que estigui aprovat definitivament per a la convocatòria del 2013 
en el sentit d’adaptar-lo a les conclusions aprovades, per consens, a l’Assemblea 
de Batles i a l’informe jurídic emès pel director de l’Institut d’Estudis 
Autonòmics. 

2. Incloure a aquesta modificació una revisió a la baixa del percentatges de 
participació dels ajuntaments, així com la possibilitat de que es puguin financiar 
despesa corrent. 
 

  
10.- MOCIÓ PSOE PSM SOL.LICITUD AUDITORIA .-  

 
Per el Sr. Joan Verger, portaveu del grup municipal PSM, llegeix la moció 

presentada. 
 

Conclosa la lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a terme les 
següents intervencions : 

 
Pren la paraula el Sr. Batle per expressar el seu rebuig a la moció per causa de 

l'informe emès per la secretària – intervenció i del que es dedueix que les auditories han 
se ser realitzades pels interventors dels ajuntaments, i ha de ser a traves d'ells, per falta 
de mitjans, que sol·licitin la col·laboració exterior, no podent-se dur a terme una 
contractació directa per part de l’ajuntament. 

 
El Sr. Joan Verger, grup PSM, contesta que no vol fiscalitzar a ningú ni a res, 

que és una simple qüestió d'informació per saber a quina situació es troba l'ajuntament.  
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 Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 
votació l’aprovació de la moció, sent rebutjada per 6 vots a favor del rebuig (P.P),  i 5 
en contra ( PSM i PSOE). 
 
 

11. PRECS I PREGUNTES .-  
 

Conforme al previst a l’article 82.4 del ROF per a les sessions ordinàries, es 
passa a continuació al torn de precs i preguntes, i se’n fan les que a continuació 
s’assenyalen: 
 

SR. JOAN VERGER  (PSM): 
 
1. Assenyala que a l’aparcament nou els llums estan sempre encesos, per la qual 

cosa demana si es pot instal·lar un rellotge . Contesta el Sr. Batle que està prevista la 
seva instal·lació. 

 
2. demana si està prevista alguna actuació a la sortida de l'escola, ja que sempre 

s'acumula fang i ara començarà l’ època de pluges. El Sr. Batle contesta que és un tema 
de difícil solució però que s'intentarà arreglar. 

 
3. Manifesta que el projecte aprovat de temps lliure, es va repartir abans de la 

seva aprovació pel plenari, la qual cosa troba que no és correcte. 
 
4. Pregunta per la possibilitat de fraccionar el rebut de la taxa de recollida de 

residus. Contestant el Sr. Batle en sentit afirmatiu, acudint els Dijous a l'ajuntament una 
persona del servei de recaptació al que es pot acudir per a això. 
 

SR. GUILLEM MAS  (PSOE) : 
 

1. Proposa que la il·luminació de la zona dels molins i l'església s’il·luminin 
puntualment i no sempre. Contesta el Sr. Batle que s'estan fent gestions per instal·lar 
rellotges . 

 
2. Prega que s’averigui alguns defectes del servei del minibus, ja que li han 

arribat denúncies de falta de puntualitat i que s'ha emprat per a altres finalitats diferents 
al servei. 

 
3. Demana si els adhesius que es col·loquen en les borses de reciclatge quan es 

treuen equivocadament, es fa solament als particulars o també als comerços. Contesta el 
Sr. Batle que es fa per a tothom i la seva coordinació es realitza a través del tècnic de 
mig ambient de la mancomunitat. 
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4. Suggereix que la gent que més recicli tingui alguna rebaixa en el rebut de la 
taxa. Contesta el Sr. Batle que està previst para quan disminueixin les tones del rebuig. 

 
5. Pregunta si una empresa de dipòsit d'embarcacions que s'ha instal·lat en 

l'entrada del poble, té la corresponent llicència d'activitats. El Sr. Batle contesta que es 
comprovarà. 

 
6. Pregunta per la possibilitat d'obrir les instal·lacions del Dau a la tarda, així 

com il·luminar el parc infantil. Contesta el Sr. Batle que s'estudiarà. 
 
7. Prega que es faci una petició al Consell de Mallorca perquè en la rotonda de la 

carretera a Porreres, es netegi un tros perquè pugui servir de descans als vianants, així 
com la possibilitat de poder pintar un pas de zebra. 

 
8. Al carrer de la Lluna és obligatori girar a l'esquerra i després es pot tornar a 

girar a l'esquerra, per la qual cosa proposa la col·locació d'un disc que prohibíssi aquest 
segon gir. 

 
9. Pregunta pel lladroné del cementiri ja que aquesta en molt mal estat. El Sr. 

Batle informa que es va posar en contacte amb la Conselleria d'Agricultura i vindran a 
examinar-ho. 

 
Conclòs el torn, el Sr. Batle dóna l'enhorabona a la regidoria de festes i a totes 

les entitats que han col·laborat a les festes passades de Sant Bartomeu. 
 
 
I no havent altres temes a tractar s’aixeca la sessió essent les 21:10 hores del dia 

abans assenyalat,  de lo que jo com a Secretari extenc la present acta i donc fe. 
 
EL BATLE-PRESIDENT,                         EL SECRETÀRI-INTERVENTOR  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Jaume Bauza Mayol                                        José Ramón Sicre Vidal 


